
 

  

Skolebestyrelsesmøde 7.9.2016 kl. 

17.00-19.30 

  

  

Dagsorden: 

  

  

Referat: 

 

1. Godkendelse af referat fra sidste 

møde og godkendelse af revideret 

mødekalender. 

5 minutter (Klaus) 

 

 

Referat godkendt. Lægges på skolens hjemmeside. 

Mødet 22.9 er på Skovshoved Skole 

Elektroniske mødeindkaldelser er sendt ud. 

 

 

 

2. Meddelelser fra elever/elevrådet. 

Fast punkt. 10 min. 

 

 

Elevrådsmøde:. Intro til indhold af møderne. Debat om udluftning. 

Ønske om fodboldbane med bur på, en Tranedag på skolens 

fødselsdag samt få udendørs vandpumper til at virke igen. 

Ungedagen var inspirerende – specielt foredraget om Robuste 

Unge og stresshåndtering. Ønske om at få oplægget til skolen 

hvis muligt. 

Sikre, at elevrådsmøderne ligger forud for sb møderne. Eleverne 

bedes huske at melde afbud, hvis de ikke kan deltage. Huske at 

sende dagsordenen til eleverne 

 



 

3. GFO. Kort orientering og drøftelse. 

20 min. 

 Status, hvordan fungerer 

hverdagen i GFOen (Alice) 

 Beskrivelse af plan de fysiske 

rammer  samt fremtidige planer 

for børnenes anvendelse af disse. 

 

Fællesrummet: der arbejdes ud fra ønsket om et bedre fællesrum 

til gavn for børnene gennem hele skoledage. Møde med arkitekt i 

næste uge om planerne om multianvendelse. 

Ugeplan for GFO er sendt ud til forældrene. 

Mange værksteder og aktiviteter i gang både ude og inde. 

Fællesrummet etableres i overgangsfasen som et stillerum med 

brætspil og andet under voksenopsyn 

Brug af egne devices i GFO tiden ikke tilladt. Personalet kan 

kontaktes via gfo telefonen til akutte behov. Legeaftaler bedes 

aftalt på forhånd. 

Bespisning i hold om efter middagen giver hyggelig cafestemning. 

Elever fra 3. klasse bistår personalet med afviklingen af det ekstra 

lille måltid. 

 

 

4. Forældrebetaling. Kort orientering 

og drøftelse. 

20 min. (TL/PG) 

 I forbindelse med lejrskoler, 

ekskursioner, skolerejser mv. 

bliver det i perioder drøftet på 

skolen blandt al personale, hvad 

SB’s holdning er til dette princip. 

  

  

  

  

 

Hvordan understøtter vi ønsker om udlandsrejser, hvor beløbet er 

højere end normal takst? 

Hvilke principper ønsker skolebestyrelsen at lægge sig op ad? 

Ved ønsker om konsulenter, foredragsholdere mv til undervisning 

mm kunne en ”forældrebank” være resurser, der kunne trækkes 

på. 

Klassekassen kan løbende generere et overskud til særlige tiltag i 

de større klasser – beløbets størrelse er ikke fastsat. 

Der er ikke på nuværende tidspunkt modstand omkring at 

forældregrupper har betalt til fx 1-dagesture til fx tysklandstur 

osv. 

Større beløber kan bl.a. indsamles via elevaktiviteter. 



  

  

  

  

  

  

  

  

 Tranefondens støtte muligheder 

 

Punktet/området om forældrebetaling er i proces og vil senere 

bliver yderligere behandlet. 

 

Peter Møller orienterede. Se punkt 7 

 

5. Forberede temaaften for SB om 

kommunikation, trivsel og 

fællesskab. Orientering, drøftelse 

og evt. uddelegering af 

indholdsområder til temaaftenen. 

30 min. (?) 

 

 

Dannelseskonference 6.10. Forslag om at deltage indtil klokken 

19, hvor vi fortsætter debatten indtil 21 / 21.30 med særligt blik 

for Tranegårdskolens temaer. Peter melder tilbage med antal 

pladser samt lån af lokale. 

 

Brainstorm omkring nøgleord til arbejdsgruppen: 

 

 Hvordan bliver man mødt som forældre, elever og ansatte? 

 Nyt blik på vores mobbepolitik 

 Større fokus på trivsel i udskolingen. 

 Hvordan håndterer vi forældrefællesskabet? 

 Fællesskab, faglighed og ordentlighed. Hvad mener vi med 

ordene? 

 Empati på skoleskemaet? Klassedynamikken 

 Sociale medier 

 Værdigrundlaget 

 



Tine, Anne Sophie og Barbara deltager i arbejdsgruppen sammen 

med Peter og Thomas. Elevrådsrep deltager gerne som 

sparringspartnere. Anne Sophie indkalder. 

 

 

 

 

 

 

6. Bevægelse i skoletiden. Kort 

orientering og drøftelse. 30 min. 

(TL/PG) 

 

 

Sikre at eleverne får de 45 minutter pr dag, som skolereformen 

fordrer. Ledelse og medarbejdere arbejder med plan for, 

hvorledes  bevægelsesaktiviteterne indtænkes i hverdagen på alle 

klassetrin. 

Ønske om mere bevægelse i udskolingens skemaer. Beskrivelse af 

rammen og forventningen til bevægelse generelt: undervisning, 

pauser og fritidstilbud indtænkes som en samlet ramme for 

bevægelse. 

Eksempler på strukturen på skolen: 

Brainbreak, bevægelsesvejledere , leg på streg, aktiviteter i 

undervisningen, naturlige pauser. 

Debat om skolens udviklingspotentiale på området. 

Midtvejsevaluering på sidste møde inden sommerferien. Evalueres 

samtidig i afdelingerne og i elevrådet. På baggrund af denne 

evaluering foretages evt justeringer i skoleåret 2017/18 

 

7. Præsentation af Tranefonden ved 

Peter Møller Hansen (Formand) 20 

min 

 

Status samt orientering om Forældreforeningen Tranefonden. 

Seks år gammel forening med ca 13 bestyrelsesmedlemmer. 



Årsregnskab præsenteret sammen med idegrundlaget ”Traner 

hjælper Traner”. 

Tilbyder f. eks praktisk hjælp i hverdagen som supplement til 

undervisningsforløb og andet, arrangerer Bakketur til eleverne 

samt frokost til lærerne i forbindelse med skolepatruljearbejdet, 

yder tilskud til mindrebemidlede ift brugerbetaling for 

ekskursioner eller studieture. Fredagskaffen skabt ud fra et ønske 

om styrkelse af forældrefællesskabet. Personalets Dag samt 

arbejdslørdagene andre tiltag i fællesskabets navn. Alt foregår i 

konsensus med skolens ønsker. Betaling sker via lotteri til 

skolefesterne samt ved frivillig forældrebetaling på 100 kroner pr 

barn pr år. 

Præsentation af økonomisk overslag samt idegrundlaget. 

 

8. Meddelelser. Orientering. 

10 minutter 

 SB formand: 

  

  

  

  

  

  

  

  

 Skoleleder: 

  

  

 

Klaus (sb formand): 

Formandsmøde 080916 omkring økonomi, orlov, klassestørrelser 

og allokeringsmodel. 

Status på Synlig Læring, Vito samt debat om fællesskaber (22.9). 

Udlevering af inspirationsmateriale fra Skole og Forældre. 

Debat om trafiksituationen rundt om skolen 

 

Peter(skoleleder): 

Fint med et samlet ledelsesteam, der sammen med en stærk 

medarbejderstab tegner skolen flot. 

 

Lærerne: evaluering af første skoledag pågår. Udspil præsenteres 

på et senere møde. 



  

 SB: 

 

 

9. Eventuelt. 

15 minutter 

  

 

 

Udluftningsproblem debatteret. Forslag om at få Gentofte 

Ejendomme ud til målinger. 

 

10. Punkter til kommende møder. 

 

a. Forældrebetaling ved lejrture og 

større ekskursioner 

b. Trafiksikkerhed 

 

 

 

Klaus Munch Kjøller  Anne Sophie Gottlieb Mødeleder 

Signe Christensen  Sidsel Thomsager  

Pia Samuelsen Afbud Kim Mårtensson  

Barbara Bertelsen Afbud Peter Gersvang Nielsen  

Rikke Dræbye Gantzhorn Afbud Thomas Langkjær  

Jacob Ørskov Reese  Alice Lykke Referent 



Tine Filges  Josefine 8a  

Josefine 8b  Josefine 9a  

Marie 9b Afbud   

 

 

 

Nedenstående punkter er alle forslag til områder SB fremadrettet kan arbejde med: 

 Mobilpolitik. 
 Bevægelse. 
 Opgaver for forældrerepræsentanterne. 
 Introduktion til forældre i Tranefonden. 
 Kommunikation via intra og intra-appen, hvilke vi skal have til at fungere bedre sammen. 
 Se på om betegnelser i vores dagsordener er præcise – fx drøftelse, beslutning mv. En mulighed er, at 

man siger inden et punkt at her skal vi træffe en beslutning, her skal vi drøfte osv. 
 Jf. kontaktforældres rolle som kommende punkt. 
 Punkt om digital kommunikation – fx Min Uddannelse og forældrenes rolle fremadrettet. 

 

 

 

 


